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Protokół 
z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, odbytego w dniu 26.01.2009r. 

 
 
Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku 
przy ul. Pocztowej 2. 
 
Spotkanie trwało od godz. 10.00 – 14.00. 
 
Obecność według załączonej listy obecności. 
 
Spoza Komisji w spotkaniu uczestniczyli: 
1. Przewodniczący Rady Miejskiej    - Józef Kujawiak 
2. Burmistrz Więcborka     - Paweł Toczko 
3. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej  - Waldemar Kuczerepa 
4. Przewodnicząca ZNP     - Ewa Pirzgalska 
5. Przewodniczący WZZ „Solidarność – Oświata”  - Marek Libera 
6. Sekretarz LKS „Sokół”     - Aleksandra Wagner 
7. Uczniowski Klub Sportowy „DWÓJKA”   - Anna Klamrowska,  
                                                                                                 Krzysztof  Manowski  
8. Uczniowski Klub Sportowy Gimnazjum 
    w Więcborku   - Tomasz Bykowski 
9. Stowarzyszenie Klub Abstynenta Azyl   - Barbara Bury 
10. Ognisko TKKF „WODNIK”   - Piotr Węgrzyn 
11.Kurkowe Bractwo Strzeleckie w Więcborku  - Kazimierz Wilczyński 
12. Ludowy Zespół Sportowy „GWIAZDA” Sypniewo - Ireneusz Cichy 
13. Krajeńskie Stowarzyszenie Kulturalne w Więcborku - Adam Ostrowski 
 
 
Rozpoczynając spotkanie Przewodnicząca Komisji p. GraŜyna Sowińska serdecznie powitała  
zebranych, po czym  przypominała tematykę spotkania, która obejmowała: 
 
1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia najniŜszego wynagrodzenia 

w pierwszej kategorii zaszeregowania w tabeli miesięcznych stawek wynagrodzenia 
zasadniczego oraz wartości jednego punktu w złotych dla pracowników jednostek 
budŜetowych gminy działających w zakresie oświaty. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na przystąpienie i realizację 
przez Gminę Więcbork projektu w ramach Programu Operacyjnego Kapitał ludzki 
Priorytet IX. Rozwój wykształcenia i kompetencji w regionach Działanie 9.4. Wysoko 
wykwalifikowane kadry systemu oświaty oraz pełnienie przez Powiat Tucholski funkcji 
koordynatora. 

3. Informacja przedstawicieli organizacji i stowarzyszeń poŜytku publicznego na temat 
planowanych zadań i imprez na rok 2009. 

4. Sprawy róŜne. 
 
Odnośnie przedstawionego porządku obrad zapytała, czy są ewentualnie jakieś uwagi ze 
 strony radnych, takowych nie zgłoszono, więc przystąpiono do jego realizacji. 
 
Jako pierwszy głos w dyskusji zabrał Dyrektor BOOS p. Waldemar Kuczerepa który 
przedstawił do zaopiniowania przez Komisję dwa projekty uchwał: 
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a) w sprawie ustalenia najniŜszego wynagrodzenia w pierwszej kategorii zaszeregowania w  
tabeli miesięcznych stawek wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości jednego punktu w 
złotych dla pracowników jednostek budŜetowych gminy działających  w zakresie oświaty. 

b) w sprawie wyraŜenia zgody na przystąpienie i realizację przez Gminę Więcbork projektu 
w ramach Programu Operacyjnego kapitał Ludzki Priorytet IX. Rozwój wykształcenia i 
kompetencji w regionach Działanie 9.4. Wysoko wykwalifikowane kadry systemu 
oświaty oraz pełnienie przez Powiat Tucholski funkcji koordynatora. 
 

Ad. a) Przedmiotowy projekt uchwały wywołany jest w związku z podjęciem decyzji o 10 % 
podniesieniu wynagrodzeń. Aby umoŜliwi ć techniczne przeszeregowanie – zmieszczenie się 
w górnych kategoriach zaszeregowania zaistniała konieczność podwyŜszenia najniŜszego 
wynagrodzenia oraz wartości jednego punktu. Proponowane najniŜsze wynagrodzenie 
zasadnicze w pierwszej kategorii zaszeregowania w wysokości 673 zł / poprzednio 585/ zł 
oraz wartość jednego punktu w wysokości 5,20 zł / poprzednio 4,50 zł / stanowi waloryzację 
kwot obowiązujących w placówkach oświatowych od 2007 roku o wskaźniki waloryzacji, 
które obowiązywać będą od 2009 roku. W omawianym okresie waloryzowaliśmy płace o 
następujące wskaźniki: 2008 rok – 5 %, planowana waloryzacja w 2009 roku – 10 % / łącznie 
w stosunku do 2007 roku 15 % /. PowyŜsze umoŜliwi waloryzację płac pracowników 
administracji i obsługi na kolejne kilka lat bez naruszania struktury wynagrodzeń 
ukształtowanej i sprawdzonej w poprzednim okresie. 
 
Jako pierwszy glos zabrał p. Marek Libera pytając jak w tym przypadku rozumieć pojęcie 
planowanej waloryzacji, czy jako waloryzacje w stosunku do wynagrodzenia brutto wraz ze 
wszystkimi składnikami ? 
 
Tak – odparł p. Kuczerepa. 
 
Kolejne pytanie p. Libery dotyczyło tabeli przedstawionej w uzasadnieniu do omawianej 
uchwały, a mianowicie jak ujęte w niej dane mają się do rozporządzenia ministra finansów o 
wielkości minimalnego wynagrodzenia za pracę, które od 1stycznia 2009r. wynosi 1.276,00 zł 
brutto. Nasuwa się tu pytanie, czy w pierwszej kategorii zaszeregowania, czyli dla osób po raz 
pierwszy podejmujących pracę, istnieje moŜliwość obniŜenia tego wynagrodzenia do 80 % . 
Według mówcy zarówno pierwsza jak i druga kategoria zaszeregowania nie spełnia 
przesłanek zawartych we wcześniej wspomnianym rozporządzeniu, mieści się w nich dopiero 
kategoria trzecia. Wobec powyŜszego zwrócił uwagę, Ŝe przyjmowany akt prawny nie 
powinien zawierać błędów, co więcej nie powinien on kolidować z aktem wyŜszego rzędu. 
Będąc przy głosie podziękował za zaproszenie na posiedzenie Komisji, ubolewał jednak nad 
faktem pominięcia organizacji związkowych przy okazji opiniowania projektu budŜetu 
Gminy Więcbork na 2009 rok w dziale oświaty. Wspomniał równieŜ, iŜ zwrócił się z prośbą 
do Burmistrza z pisemną prośbą / pismo z 4 stycznia 2009r. / o przedstawienie budŜetu do 
zaopiniowania – niestety do dziś nie otrzymał w tej sprawie odpowiedzi. 

 
 
 
Dyrektor BOOS wyjaśnił, Ŝe  dokonując analizy strukturę wynagrodzenia i zatrudnienia 
wywnioskowano, Ŝe wysokości podane w tabelach zapewnią realizację podstawowych 
prawnych wymagań jeŜeli chodzi o wynagrodzenia. 
 
Radna Barbara Bury zapytała w tej chwili najniŜsze wynagrodzenie. 
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Tu p. Libera przypomniał, Ŝe od 1 stycznia 2009 roku wynosi ono 1.276,00 zł brutto przy 
czym ustawa dopuszcza moŜliwość obniŜenia tej wartości o 20 % w przypadku pracowników 
po raz pierwszy podejmujących pracę, co dokonaniu stosownych obliczeń wskazuje, Ŝe z 
kwotą 1.022,00 zł mieścił by się on w trzeciej grupie zaszeregowania. 
 
Mówi Pan o kwocie brutto, my o wynagrodzeniu zasadniczym do którego doliczane są 
dodatki w formie  np. dodatku za wysługę lat bądź w postaci premii czy dodatku specjalnego.  
– mówił p. Kuczerepa. Osobiście nie widział Ŝadnych  zagroŜeń w spełnieniu ustawowych 
wymogów odnośnie pracowników zatrudnionych w zakresie oświaty gdyŜ jedynie w 
przypadku nowo zatrudnianej sprzątaczki będziemy mieli do czynienia z kategorią od I - V 
Natomiast w przypadku konieczności zatrudnienia sprzątaczki. Mając świadomość 
ustawowych wymagań, w sytuacji konieczności zatrudnienia w/w pracownika nie ma 
problemu by regulować wysokość wynagrodzenia premią. 
 
Radna Beata Lida uznała, Ŝe nie moŜna odgórnie zakładać, Ŝe jeŜeli pracownik nie będzie się 
mieścił w kategoriach zaszeregowania jego wynagrodzenie będzie regulowane premią, która 
jest nagrodą, a nie uzupełnieniem wynagrodzenia. Pracownik zaczynający pracę zaczyna od 
najniŜszego wynagrodzenia i nie moŜe liczyć na premie. Jej zdaniem I kategoria 
zaszeregowania powinna zaczynać się od najniŜszego wynagrodzenia natomiast z 
przedstawionej tabeli, to nie wynika. 
 
Pan Kuczerepa ponownie zabierając głos powiedział, Ŝe mechanizm opracowywania tabeli 
zawarty jest w rozporządzeniu z 2005 roku. Wartość punktu wynagrodzenia zmieniała się co 
jakiś czas w stosunku do najniŜszego wynagrodzenia w kategorii najniŜszego zaszeregowania. 
Do tej pory  jeŜeli nie moŜna były osiągane  wymogi zaszeregowania regulowało się to 
poprzez przesunięcie do następnej grupy lub rozpoczęcie od następnej grupy tj. nie od 
pierwszej tylko od drugiej, mając na względzie osiągnięcie poziomu najniŜszego 
wynagrodzenia. Natomiast w przypadku gdy w ciągu roku budŜetowego uznamy, Ŝe wartość 
punktu jest nie wystarczająca, moŜemy zaproponować nową uchwałę. 
 
Radna Lida pomimo argumentacji przedstawionej przez przedmówcę, miała wątpliwości, co 
do tego czy kategorie zaszeregowania ujęte w tabeli zagwarantują pracownikom uzyskanie 
najniŜszego wynagrodzenia. 
 
W tej chwili mówimy o wynagrodzeniu zasadniczym, minimalnym i wynagrodzeniu brutto tj. 
zasadniczym plus wszystkie dodatki – uściślił p. Kuczerepa. 
 
Przewodnicząca Komisji włączając się do powyŜszej wymiany zdań stwierdziła, Ŝe nie 
bardzo rozumie sytuację jaka się wytworzyła. O ile przyjmuje racje p. Libery zgłaszane w 
obronie praw pracowniczych, o tle uwaŜa, Ŝe z ust radnej Lidy  powinno paść inne pytanie, a 
mianowicie, jak to co proponuje Dyrektor wpłynie na budŜet oświaty i skąd dołoŜyć te 
pieniądze. 
 
Burmistrz Więcborka zabierając głos powiedział, Ŝe rozumie stronę związkową, która dba o 
pracownika opierając się na przepisach prawa. Jednak dyskusja w tej materii jest 
niepotrzebna. Opierając się na artykule zamieszczonym w „Gazecie Prawnej” z 22 stycznia 
2009r. w którym czytamy cyt.: „ W styczniu i we wrześniu wynagrodzenie nauczycieli 
wzrosło o 5 % . Średnie wynagrodzenie nauczycieli w poszczególnych stopniach awansu 
zawodowego będzie wyŜsze niŜ w roku poprzednim. Gwarantuje to Karta Nauczyciela, która 
weszła w Ŝycie. Samorządy, które nie zapewnia nauczycielom wynagrodzeń na odpowiednim 
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określonym w ustawie poziomie, będą musiały wypłacać im nagrody jako dodatek 
uzupełniający”. W przypadku gdy okaŜe się, iŜ obliczenia dyrektora nie zapewnią to o czym 
mówią Związki Zawodowe, pod koniec roku trzeba będzie zmierzyć się z koniecznością 
wypłaty wyrównania. Czas jednak pokaŜe, który ze sposobów naliczania jest właściwy. 
 
Tu p. Sowińska uściśliła, Ŝe omawiany projekt uchwały dotyczy pracowników obsługi i 
administracji, zatem nie dotyczy to nauczycieli. Zastanawiała się jednak na ile wadliwość  
uchwały / jeŜeli nie zapewnia ona wymaganego minimum / moŜe przyczynić się do jej 
uchylenia, choć z drugiej strony, skoro dotychczas tak to funkcjonowało, zapewne tak się nie 
stanie. 
 
Dyrektor BOOS podkreślił, Ŝe niezaleŜnie od tego, czy punkt wyniesie 5,20 zł czy 5,40 zł w 
Ŝaden sposób nie będzie to skutkowało negatywnie dla budŜetu i finansów gminy. W 
budŜecie została zaplanowana podwyŜka o określony procent / 10 % / i o ten procent 
wynagrodzenia pracowników zostaną podniesione. Punkt w tym przypadku ma tzw. wartość 
operacyjną, a pracownik będzie musiał i tak otrzymać określone minimum bez względu na to 
jak skonstruowana będzie tabela. 
 
Przysłuchujący się dyskusji radny Waldemar Kuszewski nie zgodził się z twierdzeniem, Ŝe 
obojętnie jaką wartość punktu przyjmiemy nie będzie skutkowało to negatywnie dla budŜetu. 
Logicznym jest przecieŜ, Ŝe im większa wartość punktu tym konsekwencje dla budŜetu 
większe. Abstrahując jednak od powyŜszego zapytał, czy gdyby dziś przyjąć, Ŝe najniŜsze 
wynagrodzenie w pierwszej kategorii zaszeregowania to kwota 1.020,80 zł czyli 80 % 
najniŜszego wynagrodzenia brutto, a tabela jest zgodna z duchem ustaw, w przypadku 
podstawienia pracownika dotychczas zaszeregowanego w danej kategorii, do zapisów nowej 
tabeli moŜe się okazać, iŜ wzrost nastąpi nie o 10 % czy 15 % ale o duŜo więcej. Nasuwa się 
zatem pytanie czy dyrektor ma wówczas moŜliwość przesunięcia pracownika do niŜszej 
kategorii? Chodzi o to, Ŝe przedstawiona tabela nijak się ma do rzeczywistości, skoro dwie 
pierwsze kategorie zaszeregowania nie dają moŜliwości osiągnięcia najniŜszego 
wynagrodzenia 
 
Do niŜszej na pewno nie ale moŜna zacząć z tą samą tabelą od kategorii wyŜszej. – 
powiedział p. Kuczerepa. Kontynuując wyjaśnił teŜ, iŜ sam układ tabeli wynika z 
narzuconego przez rozporządzenie sposobu waloryzowania wartości punktu w 
poszczególnych kategoriach i naleŜy ją przyjąć jako schemat metody aktualizacji zawartości 
tabeli. 
 
W tym miejscu głos zabrała p. Ewa Pirzgalska, która powiedziała, Ŝe jeŜeli pracownicy 
administracji i obsługi nie osiągną najniŜszego wynagrodzenia i tak zostanie naruszony 
budŜet Gminy gdyŜ trzeba im będzie wypłacić dodatek wyrównawczy. MoŜna, zatem uznać, 
Ŝe Gmina nie oszczędzi nawet nie podnosząc wartości punktu.  
 
Pan Kuczerepa podkreślił, Ŝe na chwilę obecna nie ma pracownika administracji i obsługi, 
który miałby mniej niŜ według ustawy powinien otrzymać. W 2009 roku równieŜ osoby w 
najniŜszej kategorii zaszeregowania najniŜsze wynagrodzenie otrzymają, co zostało 
zaplanowane w tegorocznym budŜecie. 
 
 Zdaniem Pana Libery problem stanowią pierwsze trzy grupy zaszeregowania, gdzie do 
pierwszej i drugiej kategorii przypisane są osoby, których nie moŜna przenieść wyŜej. 
Zastanawia równieŜ wpływ działania pracodawcy na cały zakład pracy i pozostałych 
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pracowników, w sytuacji w której wie on o konieczności zapewnienia określonego minimum i 
„dorzuca” do pensji pewnej grupy pracowników premię około 200,00 zł aby utrzymać płacę 
na odpowiednim poziomie. Wyraził stanowisko, Ŝe stanowione prawo i uchwalana uchwała 
będąca przedmiotem opinii Komisji musi mieć określone konsekwencje prawne i być w 
prawie umocowana. Nie moŜna jako podstawę argumentacji zapisów tabeli przyjmować 
stwierdzenia, Ŝe w naszej Gminie nie ma pracowników w pierwszej, drugiej i trzeciej grupie 
zaszeregowania. Projekt uchwały zakłada podniesienie najniŜszego wynagrodzenia na 673,00 
zł i podniesienie punktu procentowego. W przypadku jednak pozostawienia punktu 
procentowego na poprzednim poziomie tj. 4,40, otrzymamy dodatkowe pieniądze które mogą 
podnieść pensje zasadniczą. Istnieje zatem pole manewru, które moŜe zostać w tym 
przypadku wykorzystane. 
 
Radny Waldemar Kuszewski odnosząc się do powyŜszego powiedział, Ŝe podnosząc 
minimalne wynagrodzenie w kategorii zaszeregowania z 555,00 zł do 918,00 zł / przy 
obniŜeniu o 10 % / zakładając, iŜ nie moŜemy przesuwać pracownika w danej kategorii w dół, 
wzrost wynagrodzenia pozostałych pracowników wynosić będzie około 50 %.  
 
Tu p. Libera przedstawił krótką symulacje, która daje moŜliwości zmieszczenia się w 
załoŜonym budŜecie i podjęcie wywołanej uchwały. 
 
Dyrektor BOOS przyznał, Ŝe istnieje zagroŜenie, iŜ w wyniku podnoszenia tych najniŜszych 
kategorii zaszeregowania  zabraknie środków na przypisanie kategorii tym, którzy obecnie są  
w dziesiątej, czy 12 kategorii. Będą oni bowiem musieli otrzymać zakwalifikowanie w tej 
kategorii duŜo wyŜsze niŜ załoŜono to w budŜecie gminnym. 
 
Po dyskusji przystąpiono do zaopiniowania projektu uchwały. 
 
W związku z licznymi wątpliwościami, co do zapisów merytorycznych projektu uchwały, 
członkowie Komisji podczas głosowania jednogłośnie wstrzymali się od jego 
pozytywnego zaopiniowania.   
 
W dalszej części przystąpiono zaopiniowania projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody 
na przystąpienie i realizację przez Gminę Więcbork projektu w ramach Programu 
operacyjnego Kapitał Ludzki Priorytet IX. Rozwój wykształcenia i kompetencji w regionach 
Działanie 9.4. Wysoko wykwalifikowane kadry systemu oświaty oraz pełnienie przez Powiat 
Tucholski funkcji koordynatora. Projekt ten, podobnie jak poprzedni, przestawiony został 
przez Dyrektora BOOS. 
 
Udział w projekcie oznacza pozyskanie środków w wysokości 25.840,00 zł, co pozwoli na  
stworzenie nauczycielom oraz kadrom administracyjnym moŜliwości zdobycia nowych lub 
rozszerzenia posiadanych kwalifikacji niezbędnych z punktu widzenia zapewnienia jak 
najwyŜszej jakości procesu nauczania, jak równieŜ uzupełnienia lub rozszerzenia posiadanego 
wykształcenia formalnego. Warunkiem pozyskania dofinansowania jest zapewnienie wkładu 
własnego w wysokości 4,560 zł. Środki te pochodzić będą z rozdziału 80146 – Dokształcanie 
i doskonalenie nauczycieli. Kwalifikacji dokonywać będzie komisja składająca się z 
dyrektorów zainteresowanych placówek. Do umowy dołączony jest regulamin przyznawania 
wsparcia oraz wzór umowy podpisywany z beneficjentem ostatecznym. 
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Radny Waldemar Kuszewski zgłosił uwagę odnośnie zapisu regulaminu dołączonego projektu 
uchwały w paragrafie 1 punkt 2, gdzie w treści następuje odwołanie do paragrafu 10, którego  
nie znajduje podobnie jak nie znajduje tu samej umowy.  
 
Paragraf 10 odnosi się do umowy zawartej między Gmina Więcbork a Starostwem  
Tucholskim, gdzie pod tymŜe paragrafem wymienione są formy kształcenia, czy podnoszenia 
kwalifikacji jakie wchodzą w zakres pomocy. Umowa w tej chwili jest u Skarbnika Gminy – 
wyjaśnił p. Kuczerepa. 
 
W tym miejscu radna Barbara Bury stwierdziła, Ŝe z uwagi na późno otrzymane materiały nie 
miała moŜliwości dostatecznego zapoznania się z tematem, a w związku z tym, nie moŜe teŜ 
wyrazić w danej sprawie opinii. Wnioskowała zatem, by projektu nie omawiać. 
 
Radna Beata Lida zapytała, czy przeniesienie do zaopiniowania tego projektu uchwały na 
kolejne posiedzenie Komisji będzie miało jakieś negatywne znaczenie. 
 
Pan Kuczerepa powiedział, Ŝe w tym przypadku chodzi o szybką decyzję dlatego, Ŝe lada 
chwila podpisana będzie umowa. Po jej podpisaniu i po uchwaleniu uchwał przez 
poszczególne gminy biorące udział w projekcie moŜliwe będzie uruchomienie środków. 
 
Radny Waldemar Mroczkowski zaproponował, by p. Kuczerepa przybliŜył Komisji główne 
załoŜenia projektu uchwały. 
 
Przewodnicząca Komisji zapytała więc radną Bury czy podtrzymuje swój wcześniejszy 
wniosek. 
 
 Nie, wycofuję  go – odparła p. Bury. 
   
W związku z powyŜszym p. Kuczerepa objaśnił Komisji załoŜenia projektu.   
Dyrektor BOOS powiedział, Ŝe kilka miesięcy temu otrzymano propozycję przystąpienia do 
partnerstwa, którego celem było pozyskanie środków na podniesienie kwalifikacji 
pracowników oświaty i pracowników administracyjnych związanych z oświatą. Wniosek 
partnerski, który przygotowało Starostwo Powiatowe w Tucholi, a do którego przystąpiliśmy, 
uzyskało pozytywną opinię i akceptację i na ten cel przyznano 1mln. zł.  PoniewaŜ w tym 
partnerstwie oprócz Starostwa i naszej Gminy jest jeszcze kilkadziesiąt Gmin realizacja tych 
środków juŜ po podziale w wysokości około 25 tys. zł, nastąpi po podpisaniu umowy  z 
Urzędem Marszałkowski. Jednym z warunków otrzymania środków jest podjęcie omawianej 
uchwały o przystąpieniu Gminy Więcboek do projektu i uznania Starostwa Tucholskiego jako 
koordynatora, drugim zaś zapewnienie tzw. wkładu własnego w wysokości 4.560,00 zł / 
kwota zostanie przeniesiona z rozdziału 80146/. Pozyskane środki pozwolą zwiększyć lub 
uzupełnić kwalifikacje nauczycieli zatrudnionych na terenie Gminy Więcbork. JeŜeli chodzi o 
umowę o której wspomniał radny Kuszewski, to jest ona do wglądu u Skarbnika Gminy. 
 
Rozumiem, Ŝe kaŜda placówka ma swoje budŜety na doskonalenie nauczycieli, nie BOOS – 
pytała radna Sowińska. 
 
Te środki są w BOOS-ie. JeŜeli zdarzy się w danym roku, Ŝe w danej placówce będzie 
potrzebnych więcej środków niŜ to wynika z procentowego udziału, to zabierane jest to z 
ogólnej puli. W tym roku na ten cel mamy 28.000,00 zł – wyjaśnił p. Kuczerepa. 
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Więcej uwag i pytań ze strony radnych nie był, zatem przystąpiono do zaopiniowania 
projektu uchwały. 
 

 
Opinia Komisji jednomyślnie pozytywna. 

 
 
Kolejnym podjętym przez komisję tematem zgodnie z ustalonym porządkiem było 
przedstawienie Informacji przedstawicieli organizacji i stowarzyszeń poŜytku publicznego na 
temat planowanych zadań i imprez na rok 2009. 
 
Na wstępie Przewodnicząca Komisji wskazała, iŜ do podjęcia tematu skłoniły mówiąc krótko 
sprzeczne interesy niektórych klubów sportowych i prośba o wprowadzenie takiego 
zagadnienia na posiedzenie Komisji. Przyznała, Ŝe jej osobiście od początku rozpoczęcia 
działalności w tej komisji takich spotkań brakowało, na których moŜna byłoby pewne rzeczy 
wyjaśnić, między innymi dowiedzieć się jak Stowarzyszenia wykorzystują przyznaną im pulę 
środków i w jaki sposób korzysta z tego społeczeństwo. Ubolewała, Ŝe na spotkanie nie 
mogła przyjść p. Magda Starzecka, która zajmuję się koordynacją przydziału środków i 
pewne rzeczy mogła, by wyjaśnić. Być moŜe jednak na pewne kwestie będzie mógł 
odpowiedzieć Burmistrz. 
 
Uczniowski Klub Sportowy „DWÓJKA” – Szkoła Podstawowa im. K. Makuszyńskiego w 
Więcborku – p. Anna Klamrowska 
 
Głównym zadaniem klubu jest aktywizacja sportowa uczniów tejŜe szkoły. Zaobserwowano, 
iŜ coraz mniej dzieci aktywnie spędza czas wolny. Taka postawa negatywnie przekłada się na 
ich rozwój fizyczny / wady postawy, słaby „garnitur mięśniowy’ /. Postanowiono w związku 
z tym, Ŝe dzieci naleŜy zaktywizować równieŜ poza zajęciami wychowania fizycznego. W  
ramach tych zajęć przy Klubie działają trzy sekcje: piłki noŜnej chłopców, piłki koszykowej 
dziewcząt i tenisa ziemnego. W tym roku planuje się rozszerzyć działania o sekcję 
badmintona i Ŝeglarską. DruŜyna piłkarska chłopców startuje w Kujawsko – Pomorskiej 
Lidze organizowanej przez Kujawsko- Pomorski Związek piłki NoŜnej i po rundzie jesiennej 
zajmuje II miejsce w tabeli. JeŜeli chodzi o koszykówkę dziewcząt – sekcja prowadzona 
przez p. Skowronka, nie zalicza się ona do sportu kwalifikowanego i kwalifikowanego tym 
zakresie bazuje się na zajęciach sportowych organizowanych w szkole plus organizowanie 
turniejów dla dzieci z udziałem druŜyn z okolicznych szkół. Sekcja tenisa ziemnego korzysta 
z kortu powstałego przy szkole. Dzieci podczas zajęć uczą się nowej dyscypliny sportowej 
poprzez szkolenie nowych nawyków i umiejętności. 
 
Odnośnie planów rozszerzenie oferty Klubu p. Klamrowska przekazała głos p. Krzysztofowi 
Manowskiemu, który projekt pilotuje. 
 
Z uwagi na to, Ŝe Klub Sportowy „GROM” „zagospodarował” chłopców oferta nowych sekcji 
– Ŝeglarskiej i badmintona, skierowana jest głównie do dziewcząt. JeŜeli chodzi o Ŝeglarstwo, 
to jest juŜ zapewniona obsada instruktorska i prawie gotowa baza sportowa. Co zaś do 
badmintona, to uzyskano zapewnienie o udzieleniu pomocy z Centrali znajdującej się w Solcu 
Kujawskim. Wiek 7 – 10 lat to najlepsze lata, jeŜeli chodzi o rozwój fizyczny, a zajęcia w tym 
przedziale wiekowym mają przyzwyczaić dzieci do aktywności ruchowej. W tej materii jak 
zapewnił p. Manowski sporo wykonano i będzie wykonywane na zasadzie wolontariatu, nie 
mniej skierował do radnych prośbę o Ŝyczliwe podejście do wniosku jaki złoŜył UKS 
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„Dwójka” o przyznanie dodatkowych środków na realizację projektu.    
 
Radny Piotr Węgrzyn poprosił o przybliŜenie informacji na temat sekcji Ŝeglarskiej. 
 
 
Pan Manowski odparł, Ŝe szefem – koordynatorem idei jest p. Dariusz Jodkowski – właściciel 
baru usytuowanego miejscu gdzie kiedyś był się hangar, który będzie bazą, zapleczem sekcji.  
Ponadto na dziś ma deklarację współpracy i pomocy instruktorskiej p. Witolda Kantaka i p. 
Marka Januszewskiego. Oprócz trzech łódek, dysponują jeszcze sprzętem do serfingu, 
pływania na nartach wodnych itp. Pomoc w postaci udostępnienia sprzętu zadeklarował 
równieŜ Pan Bondarczyk. 
 
Czy moŜna byłoby w liczbach przybliŜyć ilość dzieci korzystających z oferty zajęć – pytała 
radna Sowińska. 
 
Lącznie, licząc Sekcję koszykówki, piłki noŜnej i tenisa ziemnego jest to około 
dziewięćdziesiąt dzieci – odpowiedziała p. Klamrowska. 
 
Kolejne pytanie radnej Sowińskiej dotyczyło puli dofinansowania z jakiej Klub korzystał. 
 
Bazujemy głównie na środkach pozyskanych Gminy, ale pomaga nam teŜ Rada Rodziców, 
Rodziców, a zeszłym roku udało się równieŜ pozyskać dofinansowania z PZU – mówiła p. 
Klamrowska. 
 
Tu przewodnicząca Komisji wyjaśniła, Ŝe chodziło jej o zobrazowanie jak wnioskowane 
przez Klub dodatkowe 12.000,00 zł dofinansowania ma się procentowo do środków, które do 
tej pory otrzymywał Klub. 
 
JeŜeli chodzi o Ŝeglarstwo, to koszty są znaczne – odparła p. Klamrowska. 
 
Posiadanie sprzętu, to jedna rzecz, ale gdzie go składować – pytała p. Sowińska., przecieŜ 
gościnność p. Bondarczyka czy p. Jodkowskiego moŜe być czasowa. 
 
Pan Jodkowski jest duŜym entuzjastą i tak szybko, to nie minie – zapewniła p. Klamrowska. 
 
Nie pytajmy jak szybko to upadnie ale do jakiej skali moŜe się rozwinąć – stwierdził p. 
Manowski. 
 
Uściślając Przewodnicząca Komisji wyjaśniła, Ŝe wniosek o dodatkowe środki otrzymała 
półoficjalnie gdyŜ adresowany był on do Burmistrza i  nie wie czy jego zaopiniowanie, o 
którym podczas dyskusji wspomniano jest moŜliwe. 
 
Radny Piotr Węgrzyn powiedział, Ŝe procedura wygląda tak, iŜ środki z puli przyznawane są 
po powołaniu przez Burmistrza stosownej do tego Komisji. Na dziś nie wiemy kto, co i ile 
dostanie.      
 
Burmistrz odnośnie powyŜszego stwierdził, Ŝe bardzo cieszy się z aktywności mieszkańców 
ale naleŜy sobie zdawać sprawę, Ŝe na realizację pomysłu trzeba znaleźć źródła finansowania. 
Dziś w 99% po te dodatkowe środki wyciąga się rękę do Gminy. Konkursy są rozpisane i 
kwestią otwartą jest przydział środków, który w głównej mierze zaleŜeć to będzie od jakości 
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składanych ofert / nie na kaŜdy pomysł przyznane zostanie dofinansowanie/. Istnieje, bowiem 
wybór dofinansowania ofert wszystkich, jakie się pojawią, bądź kilku kluczowych, które dają 
perspektywę, Ŝe będą rozwojowe. 
 
Opinia moja jest taka, Ŝe owszem nie moŜna popierać wszystkich pomysłów, jakie się 
„urodzą” w czyjejś głowie, bo na to pieniędzy nie wystarczy. NaleŜy jednak ubolewać nad 
tym, Ŝe sporty wodne u nas „padły”. Idea która została przedstawiona jest godna poparcia tym 
bardziej, Ŝe mamy tych akwenów wodnych na tyle duŜo, Ŝe warto na nich działać -  
powiedziała radna Sowińska.    
Burmistrz zgodził się ze stwierdzeniem przedmówczyni, Ŝe sporty motorowe „padły” ale jest 
to teŜ związane z pewnego rodzaju ograniczeniami. Podał tu przykład, kiedy w związku z 
wnioskiem grupy zapaleńców, którzy chcieli uprawiać sporty motorowodne, rozmawiał z 
Dyrektorem Krajeńskiego Parku Krajobrazowego odnośnie utworzenia ścieŜki na otwarcie 
części jeziora więcborskiego, aby mogli realizować swoje hobby. Procedura jest taka, Ŝe 
chcąc zdjąć strefę ciszy naleŜy zwrócić się do Wojewody, który wydaje stosowne pozwolenie 
na to by w ściśle określonym czasie i miejscu moŜna było te sporty uprawiać. Wracając do 
reaktywowania idei Ŝeglarstwa uznał, iŜ naleŜy zdać sobie sprawę, Ŝe sprzęt jaki pozostał do 
dyspozycji jest przestarzały, a na nowy na pewno nas nie stać. 
 
Zdaniem radnej Sowińskiej naleŜy się mocno zastanowić nad moŜliwością „zdjęcia strefy 
ciszy” gdyŜ będzie to jeden wielki problem. Wiemy, co dzieje się tam gdzie ta cisza jest , a 
moŜemy tylko przypuszczać co będzie się działo po jej zdjęciu – zakończyła 
 
 
Uczniowski Klub Sportowy Gimnazjum w Więcborku – p. Tomasz Bykowski.    
 
Teoria istnienia UKS w Gimnazjum jest jak wskazał p. Bykowski jeszcze bardziej zasadna z 
uwagi na trudny wiek rozwojowy młodzieŜy, które potrzeba zdecydowanej dawki świeŜego 
powietrza i sporej dozy aktywności fizycznej. Klub niewątpliwie stara się im to zapewnić. W 
sekcjach Klubu bierze udział około osiemdziesięciu uczniów. W 2009r. planuje zorganizować 
sekcję szkolenia piłki siatkowej dziewcząt i chłopców oraz koszykówki dziewcząt i 
chłopców. Oprócz tego w zamiarach jest powołanie sekcji badmintona w związku z czym 
czyni się starania na pozyskanie dotacji na prowadzenie w/w zajęć. JeŜeli uda się takową 
sekcję utworzyć w Szkole Podstawowej byłaby to jakaś kontynuacja. UKS uczestniczy w 
szeregu rozgrywek organizowanych na terenie Powiatu i Województwa. Od czterech lat są 
organizatorami Powiatowych zawodów w piłce siatkowej – nazwanej Gimnazjalną Ligą 
Siatkówki Chłopców i Dziewcząt w której bierze udział trzynaście szkół z Powiatu 
Sępoleńskiego i Tucholskiego. Sekcja koszykówki dziewcząt przygotowywana jest do 
uczestnictwa w sporcie kwalifikowanym – biorą udział w Wojewódzkiej Lidze Koszykówki 
Młodziczek pod egidą Polskiego Związku Koszykówki. Poza tym Klub stara się organizować 
szereg imprez i zajęć obejmujących większą grupę młodzieŜy miasta i Gminy w tym celu 
organizują imprezy typu: Soboty z UKS – em, Piłkarska Liga Szóstek Pilkarskich, cykl 
wyjazdów na basen Popołudnia w Parku Wodnym”. Przy okazji wymienienia tej ostatniej 
imprezy p. Bykowski ubolewał nad tym, Ŝe Gmina nie podjęła się napisania wnioski do 
Ministerstwa w kwestii organizacji zajęć sportowo-rekreacyjnych – „Nauka Pływania”, co 
niewątpliwie byłoby z korzyścią nie tylko dla młodzieŜy ale i dla mieszkańców gminy. 
Niestety sam UKS nie mógł tego przeprowadzić. Dodatkowo tez organizują imprezy dla 
dorosłych, dla społeczności miasta np. Turniej Piłki siatkowej o Puchar UKS. 
 
Radna Barbara Bury poprosila o przybliŜenie imprezy pod tytułem „Soboty z UKS –em”. 
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Pan Bykowski odparł, Ŝe jest to alternatywa spędzania wolnego czasu w dni wolne. Przy 
okazji słuŜy ona integrowaniu mieszkańców gminy. Na zajęcia czy turnieje / piłka noŜna 
halowa, koszykówka / zapraszane są reprezentacje szkół gminnych gimnazjalnych i 
podstawowych, gdzie młodzieŜ wzajemnie się poznaje i rywalizuje ze sobą.  
 
Radny Waldemar Kuszewski swoje pierwsze pytanie skierował niejako do wszystkich 
obecnych przedstawicieli stowarzyszeń, a mianowicie, jakie środki gminnymi dane 
stowarzyszenie dysponowało, a jakie fundusze udało mu się pozyskać z innych źródeł. Drugie 
pytanie dotyczyło rozwinięcia przez p. Bykowskiego tematu związanego z pisaniem wniosku 
w ramach projektu o którym wspomniał. 
 
W zeszłym roku z UKS otrzymał kwotę 7.000,00 zł dofinansowania z gminy. Ponadto na 
realizację zajęć dodatkowych z zakresu ruchu i sportu z Ministerstwa Sportu udało się 
pozyskać środki w wysokości 14.000,00 zł. Część środków pochodziła teŜ ze składek 
członkowskich i od sponsorów. Co zaś do drugiej części pytania, to p. Bykowski uznał, Ŝe 
być moŜe niepotrzebnie tą kwestię poruszył ale skoro pojawia się szansa na pozyskanie 
naprawdę duŜych pieniędzy na realizację określonych zadań, to gminnych koordynator, czy 
osoba odpowiedzialna za pisanie projektów, powinna wykazać większe zaangaŜowanie. W 
tym przypadku nie rości Ŝadnych pretensji gdyŜ do pewnego momentu był przekonany, Ŝe 
Klub jest w stanie sam zrealizować ten projekt. Generalnie jednak warto czasem śledzić 
informacje na stronach internetowych Ministerstwa Sportu i całościowo potraktować całą 
młodzieŜ z całej gminy tak, by kaŜdy nie pisał tego samego wniosku. 
 
Radna Barbara Bury pytała, czy w sprawie projektu Klub zwracał się do Komórki gminnej 
zajmującej się pozyskiwaniem środków zewnętrznych. 
 
Nie – odparł p. Bykowski. 
 
Radny Kuszewski zaapelował, by na przyszłość, gdy nadarzy się okazja na pozyskanie 
środków z zewnątrz, sygnalizować to bądź koordynatorowi ds. sportu bądź Komórce ds. 
pozyskiwania środków zewnętrznych. Zakres pozyskiwania środków jaki ma  gminna 
Komórka jest dosyć szeroki i nie wszystkie rzeczy udaje się wychwycić. Natomiast jeŜeli są 
projekty, a w ramach nich środki, o które nie moŜe starać się samo stowarzyszenie, to jak 
najbardziej powinno się korzystać z pomocy osób do tego powołanych. 
 
Burmistrz niejako przyłączając się do słów radnego prosił, by rzeczywiście akcentować 
moŜliwości, wychodzić z zapotrzebowaniem i współpracować z osobami zajmującymi się 
pozyskiwaniem środków w Gminie. 
 
W tym temacie radna Sowińska stwierdziła, Ŝe jak słusznie zauwaŜył p. Kuszewski jest kilka 
osób, które pozyskiwanie środków zewnętrznych mają, być moŜe nie bezpośrednio, w swoich 
zakresach pracy. Niewątpliwie teŜ da się w tej materii zauwaŜyć problem koordynacji pracy i  
co juŜ wcześniej akcentowała, brak osoby zajmującej się śledzeniem moŜliwości 
pozyskiwania funduszy dla oświaty w samym BOOS. UwaŜa teŜ, Ŝe w tej kwestii warto 
byłoby zainicjować spotkanie i do tematu naleŜy powrócić. 
 
Prezes UKS „DWÓJKA” w związku z pytaniem radnego Kuszewskiego dopowiedziała, Ŝe 
największą pulę pieniędzy Klub pozyskał z Gminy tj. 7.000,00 zł. Pisano równieŜ projekt 
ministerialny na środki zewnętrzne jednak nic nie udało się pozyskać. Ponadto budŜet Klubu 
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zasiliły środki pochodzące od Rady Rodziców, składki członkowskie, dar osoby prywatnej i 
PZU, co razem wyniosło około 7.000,00 zł. 
 
Przewodnicząca Komisji powracając do wcześniej poruszanego tematu sportów wodnych 
uznała, Ŝe mimo wszystko, osobiście akurat ten rodzaj sportu bardziej kojarzy jej się z 
gimnazjalnym przedziałem wiekowym. 
 
Tu zarówno p. Klamrowska i p. Bykowski  stwierdzili, Ŝe w tym przypadku, podobnie jak jest 
to np z koszykówką, moŜe się to odbywać na zasadzie kontynuacji tj. początek w szkole 
podstawowej, a kontynuacja sportu w szkole gimnazjalnej. 
 
 
Ludowy Klub Sportowy „SOKÓŁ” – Sekretarz Klubu p. Aleksandra Wegner.    
 
Pani Wegner rozpoczynając wskazała, iŜ treningi zawodników Klubu odbywają 
się na Plebanie w pomieszczeniach uŜyczonych przez p. Hałabudę. W tej chwili korzystają z  
jednego pomieszczenia w perspektywie zamierzają uruchomić szatnię i biuro. W związku z 
tym, Ŝe Klub pozyskał dofinansowanie od sponsora wysokość dofinansowania z Urzędu 
Miejskiego o jaką wnioskowali w październiku 2008r. tj. 30.000,00 zł ulegnie zmianie. 
Ponadto zostały napisane cztery projekty na pozyskanie środków zewnętrznych z Urzędu 
Marszałkowskiego w tym trzy na sport, jeden na turystykę. Ile środków w ramach tych 
projektów uda się pozyskać wiadomo będzie dopiero po rozstrzygnięciu konkursów. Część 
składową finansów Klubu stanowią składki członkowskie i kwoty, jakie udało się pozyskać 
od miejscowych zakładów pracy. W chwili obecnej trenuje dziesięć osób z czego sześć 
chodzi na kulturystykę. Treningi odbywają się  cztery razy w tygodniu. Być moŜe ilość 
zawodników zwiększy się po uzyskaniu przez nich zgody na przejście z Klubu „GROM”. 
Trenerzy pracują za darmo. Pieniądze jakie uda się pozyskać z Urzędu Miejskiego Klub 
zamierza przeznaczyć na szkolenie dzieci i młodzieŜy. Organizacja zapisana jest równieŜ w 
Ludowych Zespołach Sportowych, co umoŜliwi młodzieŜy starty w róŜnego rodzaju 
mistrzostwach na których zbierać będą oni punkty, które przeliczane są na konkretne 
pieniądze.  
  
 
 

KALENDARZ IMPREZ SPORTOWYCH NA 2009 ROK  
 

STYCZEŃ 

   
 
LUTY 

14 Mistrzostwa Województwa Młodzików na Technikę 13-14 lat (1995-96)  Mrocza 
14-27 

 
Zgrupowanie kadry okręgowej juniorów do 18 lat (14 dni) 
 
 

Grudziądz 
 
 

 
MARZEC 

   
7 

7 -13  
 
Zgrupowanie  kadry  wojewódzkiej  do  18  lat  ( 7  dni ) 

 
Bydgoszcz 

14 – 15 I runda DMP MęŜczyzn do ustalenia 
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21  Makroregionalne Eliminacje do Ogólnopolskiej Olimpiady MłodzieŜy Grudziądz 
28 Mistrzostwa Województwa MłodzieŜy do 23 lat i Seniorów Bydgoszcz 

 
KWIECIEŃ 

   
4 – 5 Mistrzostwa Zrzeszenia LZS Juniorek i Juniorów do 18 lat Dobryszyce 

   
10 Mistrzostwa Województwa Juniorek i Juniorów do 20 lat (roczniki 1989 – 94) Grudziądz 

18 - 19  II runda DMP MęŜczyzn Więcbork- "SOKÓŁ" 
24 – 26 OGÓLNOPOLSKA OLIMPIADA MLODZIEśY KIELCE 

MAJ 

   
 

9 – 10 Mistrzostwa Zrzeszenia LZS do 20 lat i „Złota Sztanga” im. I. Palińskiego Siedlce 
  

 
 

   
22 – 24 

24 
MISTRZOSTWA POLSKI JUNIOREK I JUNIORÓW do 20 lat 
Konsutacja  kadry  wojewódzkiej  juniorów   

MROCZA 
Mrocza 

   
 
CZERWIEC 

                
12 

 
Konsutacja  kadry  wojewódzkiej  juniorów 

 
Bydgoszcz 

   
   

27 – 28 MISTRZOSTWA POLSKI KOBIET i MĘśCZYZN do 23 lat GDAŃSK 
 

LIPIEC  

Zgrupowanie kadry  wojewódzkiej młodzików     S ępólno Kraje ńskie 

20-31.07.2009 do 16 lat ( 12 dni ) 

19   
I Rodzinny Turniej Sportowo – Rekreacyjny 

Więcbork 

 
25 

 
Turniej  Ziemi  Krajeńskiej  Juniorów,Juniorek 
Mistrzostwa  Wojewódzkie Juniorów/rek  do 17 lat (1989-94) 

 
 
Sępólno Krajeńskie 

 

SIERPIE Ń 

Zgrupowanie kadry wojewódzkiej juniorów   ( 12dni)  Zakopane 

od 3 – 14.08.2009 

15 sierpnia 2009 

I Więcborski Integracyjny Rajd Edukacyjny dla dzieci i młodzieŜy. 

16 sierpnia 2009     I Więcborski  Rajd  dla dzieci i młodzieŜy. 

22-29 Zgrupowanie kadry  wojewódzkiej  młodzików  (  do  16 lat  )  (  8 dni ) Więcbork 
WRZESIEŃ 

 
5 

 
konsultacja  kadry  wojewódzkiej  młodzików(  lub  ) 
Konsultacja  kadry  wojewódzkiej  juniorów 

 
Mełno 
Mełno 

 

19 – 20 MISTRZOSTWA POLSKI MĘśCZYZN i III Runda DMP MęŜczyzn POLKOWICE  
26 – 27 Mecz Kadr Wojewódzkich do lat 18 + konsultacja   Katowice  
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  ,, Województwo Śląskie – Województwo Kujawsko -Pomskie” 
 

 

26 – 27 II Turniej Młodzików do 14 lat na technikę Mrocza 
PAŹDZIERNIK  

10 – 11 Międzywojewódzkie Mistrzostwa Młodzików 15-16 lat Gdańsk 
11 – 18 
14-23 

MŁODZIEśOWE MISTRZOSTWA EUROPY do 23 lat 
Zgrupowanie  kadry wojewódzkiej  juniorów ( 10  dni ) 

WŁADYSŁAWOWO 
Mrocza 

24 IV Runda DMP MęŜczyzn do ustalenia 
   
   

LISTOPAD 

4 – 6 MISTRZOSTWA POLSKI JUNIOREK i JUNIORÓW do 17 lat Ostrów Mazowiecka 
   

21 
21 

XVII Memoriał im. E. Brylińskiego 
Konsultacja kadry  wojewódzkiej juniorów  do  18 lat 

Grudziądz 
Grudziądz 

   
28 XXVI Turniej „Bursztynowa Sztanga” Nowy Dwór Gdański 

 
GRUDZIEŃ 

19 
 

8-9 

II Świąteczne Zawody  
 
 
Konsultacja kadry  wojewódzkiej  do  18  lat 

Więcbork "SOKÓŁ" 
 
 
Bydgoszcz 

11 – 12 Kursokonferencja trenerów PZPC Biała Podlaska 
   

 
 
 
 

WOJEWÓDZKIE ZGRUPOWANIA KADRY JUNIORÓW DO LAT 18: 

4. 14 – 27.02.2009r GRUDZIĄDZ  14 dni  trenerzy: M.Sułecki, J. Śliwi ński, 
5. 07 – 13.03.2009r BYDGOSZCZ   7 dni  trenerzy: P. Wysocki, H. Stępak, 
6. 03 - 14.08 .2009r  ZAKOPANE  12 dni  trenerzy:  P. Paterek, H. Stępak, 

lub  
7. 14 – 23.10.2009r MROCZA  10 dni  trenerzy: D.Mikołajczyk, H. Dueskau, 

 
WOJEWÓDZKIE ZGRUPOWANIA KADRY MŁODZIKÓW DO LAT 16: 

8. 20.07 – 31.07.09r SĘPÓLNO KRAJ. 12 dni       trenerzy: P. Paterek, A. Ratajczak, 
9.  

22 – 29.08.2008r WIĘCBORK   8 dni    trenerzy:    M. Kałas-Paterek, I. Chełmowski, 
 
       KONSULTACJE   KADRY  MŁODZIKÓW    DO  LAT  16  
05 . 09.2009           Mełno               1 dzień            trenerzy : 
 
KONSULTACJE KADRY JUNIORÓW DO LAT 18: 

24.05.2009   Mrocza          1 dzie ń 

12.06.2009   BYDGOSZCZ       1 DZIE Ń 

 
10.    26-27.09.2009     Katowice                        2 dni 
11.      21.10 2009  GRUDZIĄDZ  1 dzień  
12.     8-9   12. 2008r  BYDGOSZCZ  2 dni 
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Radna Barbara Bury zapytała ilu zawodników III ligi ma Klub oraz na jakie właściwie środki 
finansowe liczy Klub, czy tylko Gminne. NaleŜy brać tu pod uwagę współistnienie  Klubu 
„GROM” i „SOKÓŁ”. 
 
Mamy dziesięciu swoich zawodników, którzy zgłaszani będą dopiero po decyzji Zarządu Klubu 
„GROM”. Na razie zgłosiliśmy swój akces na udział w III lidze. JeŜeli chodzi o pieniądze nie ma 
mowy o chęci opływania w luksusy. W „GROM –ie” teŜ bywało róŜnie. Czasami wiele rzeczy 
wykonywało się własnym sumptem - mówiła Sekretarz Klubu.  Wyjaśniła ponadto, iŜ Klub ma 
zamiar zajmować się sportem kwalifikowanym  i organizowaniem imprez o charakterze 
rekreacyjno - sportowym dla mieszkańców. „GROM” z tego co wie, ma szkolić dzieci i młodzieŜ 
do lat 18 bez sportu kwalifikowanego. 
 
Radna Beata Lida uwaŜała, Ŝe kaŜde Stowarzyszenie ma prawo występować o dofinansowanie, to 
zaś czy je uzyska zaleŜy od decydentów. 
 
Przewodnicząca Komisji powiedziała, Ŝe poniekąd zgadza się z przedmówczynią ale po to 
zebrano się na tej Komisji, by pewne sprawy wyjaśnić i uzyskać informacje u „źródła”. Osobiście 
chciałaby wiedzieć do kogo skierowana jest oferta i co mieści się pod hasłem „imprezy dla 
miasta”. 
 
Tu p. Wegner sprecyzowała, Ŝe w miesiącu lipcu zorganizowany zostanie I Rodzinny Turniej 
Sportowo – Rekreacyjny o charakterze zabaw na bazie lekkoatletyki. 15 sierpnia I Więcborski 
Integracyjny Rajd Edukacyjny dla dzieci i młodzieŜy / przy tej imprezie liczą na współpracę 
KPK/. Tematyka ma obejmować zapoznanie z okazami i reliktami przyrody występującymi na 
naszym terenie. Skierowany on będzie do dzieci i młodzieŜy do lat 16 – jedna grupa i druga grupa 
do lat 20. 16 sierpnia sierpnia 2009r.  Więcborski  Rajd  dla dzieci i młodzieŜy – turniej z 
udziałem czteroosobowych druŜyn / mama, tata, babcia i dziecko /. W tej imprezie przewiduje się 
równieŜ udział osób niepełnosprawnych. 
 
Radna Sowińska pytała ponadto czy jednym ze wspomnianych sponsorów Klubu jest Zakład 
Gospodarki Komunalnej w Więcborku oraz czy prawdą jest, Ŝe chciałby on korzystać 
dzierŜawionych pomieszczeń „GROM” dzierŜawionych od Gminy. 
 
JeŜeli o pierwszą część p. Wegner odpowiedziała przecząco wskazując na dwóch sponsorów z 
Bydgoszczy 
 
Tu p. Sowińska prosił o uściślenie, czy być moŜe ZGK nie sponsoruje w inny sposób tj. 
świadcząc na przykład usługi transportowe. 
 
Wiem, Ŝe swoim prywatnym samochodem przewoził tarczę do sztangi o resztę proszę pytać p. 
Dueskau – odparła p. Wagner. Natomiast co do korzystania z pomieszczeń „GROM” uznała, Ŝe z 
korzyścią dla Klubu byłoby korzystanie właśnie z tych pomieszczeń, pomieszczeń nie z lokalu 
będącego własnością prywatną. W tej chwili podpisali umowę z p. Hałabudą ale nie wiadomo jak 
długo będą mogli z tego korzystać. W przypadku korzystania z własności Gminy, byłaby 
moŜliwość pozyskania z Urzędu Marszałkowskiego duŜego dofinansowania na remont 
pomieszczeń. 
 
Czy rozmowy na temat współkorzystania z pomieszczeń, z Klubem „GROM” były prowadzone- 
pytała radna Sowińska. 
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Pani Wegner powiedziała, Ŝe mąŜ jej prowadził w tej sprawie rozmowy zarówno z Burmistrzem 
jak i Przewodniczącym Rady Miejskiej, ostatecznie stanęło na tym, Ŝe zgodę ma wyrazić Zarząd 
Klubu „GROM”. Z tego co jednak udało się ustalić w rozmowach nieoficjalnych takiej 
moŜliwości nie będzie chociaŜby z uwagi na problemy z dogadaniem się. 
 
Burmistrz stanowczo podkreślił, Ŝe nie zamierza sterować pracą dwóch Klubów. W tym 
przypadku naleŜy rozmawiać z dzierŜawcą pomieszczeń – Klubem Sportowym „GROM”. Oni są 
dysponentami i z nimi naleŜy rozmawiać. 
 
Czyli rozumiem, Ŝe jest umowa dzierŜawna z Klubem „GROM” – zapytała p. Sowińska. 
 
Oni są dysponentem budynku i Kluby powinny się dogadać kto, kiedy i w jakich godzinach moŜe 
z niego korzystać – powiedział Burmistrz. 
 
Radny Roman Mroczkowski pytał, kto prowadzi zajęcia w Klubie „SOKÓŁ”. 
 
Pan Ksobiak i p. Dueskau – odparła p. Wagner. 
 
Czy p. Dueskau nie był zawieszony jako trener – zapytał ponownie radny Mroczkowski. 
 
Jako trener nie – odpowiedziała p. Wagner. 
 
Pan Manowski prosząc o głos powiedział, Ŝe do tej pory był Przewodniczącym Komisji 
Rewizyjnej przy Klubie „GROM” i zawsze nurtowała go odpowiedź na pytanie jak działają 
Miejskie Ośrodki Sportu i Rekreacji, gdzie wymieniają się ćwiczący niekoniecznie z jednego 
klubu i to jakoś funkcjonuje. Natomiast co do dzierŜawy, stwierdził z całą odpowiedzialnością, Ŝe 
widział decyzję o uŜyczeniu Klubowi „GROM” stadionu wraz z obiektami oraz umowę 
dzierŜawy działki Nr 470/5 / budynek kajakarki/ ale nie widział dokumentu, który świadczył by o 
dzierŜawie budynku w parku miejskim. Sam Zwróciłby się wpierw do Burmistrza jako zarządcy. 
Kończąc zapytał więc Burmistrza, jak to w rzeczywistości wygląda. 
 
 
Burmistrz odparł, Ŝe potwierdzenia na istnienie umowy naleŜy szukać w Urzędzie Miejskim. Wie 
jednak, Ŝe Klub „GROM” umowy podpisywał. Obiecał jednak sprawdzić to osobiście. 
 
Tu radny Kuszewski poprosił, by Burmistrz wykonał telefon do Urzędu Miejskiego aby jeszcze 
dziś problem ten rozstrzygnąć. 
 
Pani Wegner dopowiedziała, Ŝe na pierwszym spotkaniu byli przedstawiciele bractwa kurkowego 
i wyrazili oni chęć współpracy, co udokumentowane jest w protokóle z tego spotkania . 
 
Pan Wilczyński potwierdził, Ŝe rzeczywiście podczas spotkania wyraŜono chęć współpracy. 
  
Burmistrz po rozmowie z pracownikiem UM poinformował, Ŝe na sam lasek i siłownię nie ma 
oddzielnej umowy jest ona obecnie przygotowywana z racji tego, iŜ pod koniec tego roku kończy 
się umowa Bractwa Kurkowego, które z tego, co wiadomo, planuje dzierŜawę na dłuŜszy okres 
czasu. Projekt obejmuje równieŜ klub „GROM”. Umowa ta ma regulować części, które naleŜeć 
będą do Bractwa, do „GROMU” oraz części wspólne. Teraz funkcjonuje jedna wspólna umowa. 
 
Pan Manowski prosząc ponownie o głos podzielił się pewnymi wątpliwościami, co do 
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wykorzystania stadionu miejskiego. Dlaczego, skoro gmina wkłada w utrzymanie obiektu tyle 
serca i pieniędzy i z załoŜenia powinien on słuŜyć wszystkim, dzieje się tak Ŝe to właściwie tylko 
„GROM” na nim zarabia decydując kto moŜe, a kto nie z niego korzystać.   
 
Pani Sowińska odnośnie powyŜszego nadmieniła, Ŝe wielokrotnie próbowała doprowadzić do 
takiej konfrontacji i wielokrotnie słyszała, Ŝe problemu z korzystaniem z obiektu sportowego, 
między innymi przez prowadzących zajęcia wychowania fizycznego ze szkoły podstawowej, nie  
ma. Teraz okazuje się, Ŝe nie ma ich dopóki nie idą za nimi korzyści majątkowe. 
 
Zdaniem Burmistrz naleŜy tu pewne rzeczy rozgraniczyć tj. fakt kiedy chcą z obiektu korzystać 
nauczyciele w-f i fakt kiedy chcą na nim trenować goście. NaleŜy zdawać sobie sprawę, iŜ jeŜeli 
pozwoli się wszystkim bez wyjątku korzystać ze stadionu, zostanie on „zadeptany” – zniszczony. 
Aby jednak stworzyć podobne moŜliwości i odciąŜyć obiekt o którym mowa, wybudowano tuŜ 
obok plaŜy miejskiej boisko. 
 
Radny Kuszewski uwaŜał, Ŝe wszystkie podmioty powinny ze sobą współpracować, a jeŜeli juŜ 
chcą rywalizować niech wykaŜą to poprzez aktywną pracę dla mieszkańców Gminy. Nie ma teŜ 
sensu dochodzenie kto umowę ma, kto nie, a jeŜeli ma to w jakiej części itp. Podkreślił teŜ, iŜ 
warto byłoby zorganizować wspólne spotkanie klubów i spróbować pewne rzeczy jak najszybciej 
rozwiązać, ucinając tym samym temat. 
 
Burmistrz uznał, Ŝe nie chce się bawić w mediatora, kiedy nie widzi chęci do rozmowy, nie ma 
teŜ zamiaru włączać się w tzw. animozje personalne. Generalnie stara się w miarę moŜliwości 
pomagać sportowi jako takiemu na terenie całej Gminy.   
 
Pan Bykowski niejako podsumowując całą toczącą się dyskusję próbował rozstrzygnąć kwestię, 
czy podział tej dyscypliny sportu na dwa kluby spowoduje podwojenie zainteresowania tym 
sportem, czy chodzi tu tylko o typowy podział, gdzie część zawodników przejdzie do nowego 
zespołu, a część pozostanie w starym. Niewątpliwie naleŜy zastanowić się tu nad problematyką 
finansów. W interesie społeczeństwa jest, by jak najwięcej ludzi młodych i nie tylko uprawiało 
sport, zatem nasuwa się pytanie, czy załoŜeniem podziału, o którym mowa jest zwiększenie 
populacji zawodników sekcji podnoszenia cięŜarów. 
 
 
Ludowy Zespół Sportowy „GWIAZDA” Sypniewo – p. Ireneusz Cichy. 
 

  
Gwiazda Sypniewo jest  stowarzyszeniem działającym w zakresie kultury fizycznej i turystyki 
na rzecz mieszkańców gminy Więcbork, a szczególnie wsi Sypniewo i okolic. Nie prowadzi 
działalności gospodarczej w związku z tym działalność ich prowadzona jest ze składek, z 
środków uzyskiwanych z zewnątrz i dzięki temu co zrobią własnymi siłami. 
Nie odbyło się jeszcze planowane na początek lutego Zebranie Sprawozdawcze na którym 
zostanie zatwierdzony plan pracy na rok 2009. Jednak w projekcie planu pracy znajdują się 
następujące zadania i imprezy. 

1. Zorganizowanie w m-cu lutym turnieju halowego. 
2. Przed rozgrywkami ligowymi rozegranie minimum 6 meczy sparingowych przez 

seniorów, 4 przez juniorów młodszych i 2 przez młodzików (w tym połowa w 
Sypniewie) 

3. Udział w rozgrywkach ligowych rundy wiosennej: seniorzy 14 meczów, juniorzy 9 
meczów, młodzicy 11 meczów (razem 33 mecze ligowe) 
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Podobna ilość meczów rozegrana zostanie w rundzie jesiennej. A więc w ciągu całego 
roku druŜyny nasze rozgrywają ok. 90 meczów 
4. Kontynuacja budowy zaplecza (szatni) 
5. Ogrodzenie Ŝywopłotem boiska od strony zachodniej. 
6. Wycinka ( w uzgodnieniu z Urzędem i Rejonem Dróg) drzew zagraŜających 

bezpieczeństwu uczestników imprez. 
7. BieŜące utrzymanie boiska (koszenie, nawoŜenie, podlewanie, kredowanie, 

wałowanie, zakładanie siatek, bieŜące remonty, pranie strojów sportowych itp.) 
Podstawowe środki na działalność Stowarzyszenie uzyskuje z Urzędu Miejskiego, po 
wcześniejszym złoŜeniu sprawozdania za rok ubiegły i złoŜeniu oferty na rok następny, oraz 
dzięki sponsorom. 
 Niestety, mimo iŜ od jesieni mają zgłoszoną do rozgrywek kolejną druŜynę młodzieŜową i 
swoje zadania zwiększyli o 50 %, nie otrzymali tyle środków aby w pełni zaspokajały ich 
potrzeby. Prosili, trochę na wyrost o 9 tyś. zł więcej w stosunku do roku ubiegłego a 
otrzymaliśmy 1 tysiąc, co stawia pod znakiem zapytania  utrzymanie kolejnej druŜyny 
młodzieŜowej w rozgrywkach od jesieni. Jak łatwo policzyć 30.000 przez 90 meczów daje 
kwotę 333 zł na mecz (nie wystarcza to często, bo i sędziowie kasują więcej i transport jest 
duŜo droŜszy), a gdzie tu inne potrzeby (np. paliwo do kosiarki, napoje dla zawodników, 
obsługa medyczna  - badania lekarskie, woda do podlewania murawy), Starają się teŜ o inne 
środki, jednak Sypniewo jest za małym środowiskiem aby znaleźć w nim zasobnych 
sponsorów, dlatego wiele rzeczy robią sami, ale nie wszystko tym sposobem udaje się 
wykonać.  
Czują się trochę pokrzywdzeni, bo jak wynika z budŜetu gminy „Grom” otrzymał wzrost ok. 
30 %. („GWIAZDA” 3%) 
Cieszą się jednak, Ŝe kontynuowana będzie budowa zaplecza socjalnego, bo wstyd im 
przyjmować druŜyny przyjezdne w starym wagonie kolejowym, bez umywalek i pryszniców. 
Tam gdzie sami goszczą na meczach, panują zdecydowanie lepsze warunki. 

 
 
Radna Barbara bury pytała ilu zawodników liczy Zespół. 
 
Sześćdziesięciu – odpowiedział p. Cichy. 
 
Przewodnicząca Komisji zapytała  jakie środki finansowe zewnętrzne pozyskał Zespół.  
 
Pan Cichy wskazał, Ŝe na rozbudowę zaplecza socjalnego na boisku w Sypniecie mają 
zapewnione środki z Urzędu Marszałkowskiego. Aby je pozyskać trzeba było przygotować pełną 
dokumentację oraz zabezpieczyć środki własne w ponad 50 %. ponadto inwestycja musi być 
zgłoszona do Biuletynu zamówień Publicznych i ujeta w wieloletnim planie inwestycyjnym. 
Urząd zapewnia dofinansowanie minimum 30 % inwestycji. W ubiegłym roku Burmistrz 
podpisał stosowne dokumenty, które złoŜono do Urzędu marszałkowskiego i juŜ wiadomo – na 
99 %, Ŝe te środki w wysokości 100 tys. zł zostaną przydzielone. Sprawę pilotuje Kierownik 
Referatu UM p. Michał Bąk. 
 
Rozumiem, Ŝe wniosek składała Gmina – pytała p. Sowińska. 
 
Tak, bo to ona jest właścicielem obiektu – odpowiedział p. Cichy. 
 
Radny Waldemar Kuszewski pytał, czy w tegorocznym budŜecie Gminy są zabezpieczone 
odpowiednie środki, gwarantujące pozyskanie dofinansowania. 



 18 

 
We wniosku było ujęte, ze inwestycja rozłoŜona jest na lata 2008 – 2011 – mówił p. Cichy. 
 
Jakie koszty poboru wody w skali roku ponosi Zespół – pytała radna Sowińska. 
 
ZaleŜy to od pogody. JeŜeli jest bardzo sucho, to wychodzi ponad 100 zł i więcej miesięcznie. 
 
Czy oprócz środków z Urzędu Marszałkowskiego Stowarzyszenie pozyskało jakieś fundusze na 
bieŜącą działalność – pytał radny Kuszewski. 
 
Pan Cichy powiedział, Ŝe 29 tys. zł wpłynęło do kasy, a na konto z zewnątrz 7.500,00 zł. 
Generalnie udział środków własnych do tych pochodzących z Urzędu Miejskiego kształtował się 
następująco: 60 % środki własne, 40 % środki „urzędowe”. 
 
Przewodnicząca Komisji pytała, czy poza dotacją w wysokości 30.000,00 zł Klub „GWIAZDA” 
otrzymuje z gminy inne środki. W tegorocznym budŜecie moŜna znaleźć pozycje 16 tys. zł – 
energia i woda oraz 14 tys. zł materiały i utrzymanie stadionu. 
 
Pan Cichy odparł, Ŝe nie korzystają  z innych środków. 
 
 
Gminne Zrzeszenie „Ludowe Zespoły Sportowe” w Wiecborku – p. Ireneusz Cichy 
 

Rada Miejsko Gminna Zrzeszenia LZS jest stowarzyszeniem zarejestrowanym w Rejestrze 
Stowarzyszeń Starostwa Powiatowego w Sępólnie, decyzją z dnia 4 marca 2003 roku.  

Jest organizacją działającą w zakresie kultury fizycznej i turystyki na rzecz mieszkańców 
gminy Więcbork. Nie prowadzą działalności gospodarczej, nie posiadają własnego konta 
(głownie z uwagi na duŜe koszty a małe środki, które byłyby na nim gromadzone), w związku 
z tym działalność prowadzona jest wyłącznie z środków uzyskiwanych z zewnątrz. Gminne 
Zrzeszenie ma na celu koordynację działań ogniw terenowych oraz organizację imprez  rangi 
gminnej i przygotowanie reprezentacji LZS gminy do imprez i zawodów ponad gminnych. 
Takich jak np. w roku ubiegłym  koordynowanie przygotowań do Igrzysk Olimpijskich 
Sportowców Wiejskich. Na początku lat 90-tych ub. stulecia , głównie ze względów 
finansowych likwidacji uległy prawie wszystkie koła LZS w terenie, oprócz Sypniewa. Aby 
nie likwidować całkowicie LZS-ów, aby nie stracić działaczy terenowych, aby utrzymać 
kontakt z środowiskiem  postanowiono, Ŝe Rada Gminna LZS pełnić będzie rolę 
koordynatora  i organizatora imprez, oraz wspomagać będzie imprezy organizowane w terenie 
przez działające tam osoby. Na dzień dzisiejszy bardzo dobrze to wykorzystuje środowisko i 
działacze z Lubczy, i ostatnio Wituni (dlaczego wiadomo), i Runowa. KaŜdy kto chce 
zorganizować jakąś imprezę na swoim terenie moŜe liczyć z naszej strony na pomoc 
organizacyjną. I jeśli Burmistrz wyrazi zgodę na dofinansowanie, to teŜ w tym pomagamy. 
Rada włącza się równieŜ do organizowanych imprez przez inne organizacje, współpracuje z 
gminnym koordynatorem sportu szkolnego, nauczycielami WF miejscowych szkół. Z 
środków budŜetu gminy w porozumieniu z Burmistrzem  ubezpieczają równieŜ wszystkich 
członków LZS z Gminy. W kaŜdym roku kilka osób doznaje róŜnego rodzaju urazów i 
korzysta z odszkodowań za uszczerbek na zdrowiu. Największą główną imprezą przez nich 
organizowaną a właściwie współorganizowaną, bo organizatorów jest kilku, jest 
organizowany corocznie „Bieg Zwycięstwa” – od niedawna Bieg Wiosny, w którym od 
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kilkudziesięciu juŜ  lat bierze udział około 300 – 400 uczestników. W roku bieŜącym bieg 
ukończyło niecałe 300 osób. Rada Miejsko Gminna Zrzeszenia Ludowe Zespoły Sportowe 
liczy na to, Ŝe po okresie „przestoju” odrodzą się koła LZS w terenie, szczególnie w Lubczy, 
Runowie, Wituni i Pęperzynie, Zabartowie, gdzie powoli coś zaczyna się ruszać (w 
Zabartowie powstało nowe boisko). DruŜyny Wituni, Runowa i Lubczy z powodzeniem 
występują w rozgrywkach ligi powiatowej w piłkę noŜną. Jednak obecnie, aby działać 
legalnie nie prowadząc działalności gospodarczej, trzeba zarejestrować się minimum w 
Rejestrze Stowarzyszeń Starostwa a z tym wiąŜe się duŜo papierkowej roboty, co wielu 
odstrasza, dlatego my staramy się w róŜnego rodzaju sprawach pomagać. 

Ognisko Towarzystwa Krzewienia Kultury Fizycznej „WODNIK” – p. Piotr Węgrzyn. 

Głównym sportowym tematem jakim zajmuje się Klub to siatkówka męŜczyzn, która w 
wykonaniu druŜyny TKKF jest jak zapewnił p. Węgrzyn, naprawdę na bardzo wysokim 
poziomie. Do niedawna „zagłębiem siatkówki” było Sępólno dziś jest odwrotnie i Więcbork z 
nim i nie tylko wygrywa. Tak znakomita forma zawodników nie jest dziełem przypadku i nie 
omieszkał w tym momencie podziękować p. Bykowskiemu – nauczycielowi w-f w 
więcborskim Gimnazjum, za tak dobre sportowe przygotowanie młodzieŜy. Wspomniał teŜ o 
doskonałej współpracy Klubu z Liceum Ogólnokształcącym w Więcborku tj. z p. Dyrektor 
oraz p. Śmielińskim, dzięki którym zawodnicy mają moŜliwość, dwa razy w tygodniu, 
trenować na Sali gimnastycznej tej szkoły. Odzwierciedleniem tej dobrej formy zawodników 
jest chociaŜby złoty medal jaki zdobyli na ostatniej Olimpiadzie. Oprócz tego Klub działa 
aktywnie na rzecz społeczności lokalnej organizując róŜnego rodzaju imprezy przy których 
tez współpracują z innymi stowarzyszeniami i tu wymienił kalendarium imprez na rok 2009, 
jakie zamierza on zorganizować: 

- Trzeciomajowy  Turniej Siatkówki MęŜczyzn, 

W miesiącu lipcu i sierpniu: 

- Zawody Strzeleckie o Puchar Prezesa TKKF,  

- Zawody Pływackie dla dzieci do lat 12. 

- Dwa Turnieje Siatkówki PlaŜowej MęŜczyzn, 

- Turniej Siatkówki PlaŜowej Rodzinnej, 

- Potyczki Rodzinne. 

Jesienią natomiast zorganizowana zostanie Więcborska Liga Siatkówki Halowej. Podobna 
impreza miała miejsce w roku ubiegłym i naleŜy zaliczyć ją do naprawdę udanych. Prezes 
dodał teŜ, Ŝe TKKF uczestniczy z sukcesami w Powiatowej Lidze Siatkówki oraz 
współpracuje z więcborskim Miejsko-Gminnym Ośrodkiem Kultury przy organizacji 
obchodów Dnia Dziecka. 

Po tej prezentacji Przewodnicząca zadała pytanie takie jak poprzednikom, czyli o wysokość 
dofinansowania jaką uzyskał w Klub. 
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W 2008r. było to 6.000,00 zł co w głównej mierze zostało wykorzystane na zakup nagród i 
pucharów – odpowiedział p. Węgrzyn. A propos nagród stwierdził, Ŝe przy organizowaniu 
turniejów naleŜy zadbać równieŜ o tzw. otoczkę i  przygotować bardziej wartościowe 
nagrody, by mieć czym zachęcić do udziału w nich. 

Radna Sowińska pytała teŜ skąd nazwa Klubu – WODNIK”. 

Pan Węgrzyn wyjaśnił, Ŝe kiedyś miał on nazwę „TOWIMOR – WIĘCBORK”, dziś jak 
wiadomo firma nie istnieje. Nowa nazwa wiąŜe się przede wszystkim z tym, iŜ przed 
spłonięciem przystani wodnej, która była ich siedzibą, cała działalność Klubu tam właśnie się 
kumulowała. Organizowano tam imprezy, ogniska dla zakładów pracy, emerytów poza tym 
korzystały z nie równieŜ szkoły. Prosił, by Burmistrz spróbował o ile tylko to moŜliwe 
znaleźć sposób na odbudowę dawnej siedziby Towarzystwa. 

Na dzień dzisiejszy, zatem TKKF po poŜarze nie dysponuje Ŝadnym obiektem – pytała p. 
Sowińska. 

Nie, jesteśmy „bezdomni”, adres kontaktowy jest na I Armii Wojska Polskiego – odparł p. 
Węgrzyn.    

Kolejne pytanie Przewodniczącej Komisji dotyczyło pozyskiwania innych niŜ gminne 
środków. 

Pan Węgrzyn powiedział, Ŝe są to składki członkowskie. Generalnie jednak większych 
pieniędzy nie otrzymują. Instruktorzy pracują nieodpłatnie, a na zawody dojeŜdŜają na własny 
koszt. Zdarza się, Ŝe ktoś czasem ufunduje jakiś puchar.  

Czy sala w Liceum udostępniana jest nieodpłatnie – pytała p. Sowińska. 

Tak, ale w tym roku załoŜyłem, zŜe zakupią dla szkoły cztery piłki do piłki siatkowej. 

Ile osób trenuje – pytała ponownie p. Sowińska. 

Pan Węgrzyn podkreślił, i Ŝ są oni Towarzystwem sportowym, które jeszcze za czasów 
prezesury p. Kazimierza Stasiaka za punkt honoru przyjęło „trzymać” się tej dyscypliny. 
Podejrzewa, Ŝe gdyby nie oni to tej dyscypliny, nie uwłaczając tu nauczycielom w-f, by nie 
było. Zapewnił teŜ, Ŝe Towarzystwo będzie robić wszystko aby ta dyscyplina dalej się 
rozwijała i przynosiła sukcesy. 

Radny Kuszewski wskazał, Ŝe p. Węgrzyn wspomniał o współpracy z innymi 
Stowarzyszeniami. Jak zauwaŜył obok spalonej przystani TKKF znajduje się pomieszczenie 
dzierŜawione przez klub „GROM”, czy zatem na tej płaszczyźnie współpracują. 

Kiedyś po spaleniu było to przez nas dzierŜawione. Uzgodniono z Zarządem „Grom”, Ŝe 
jeŜeli w ciągu roku nie uda odbudować się przystani, to się wyprowadzimy i tak teŜ się stało. 
Sprzęt został przeniesiony do ATR –u powiedział p. Węgrzyn. Wspomniał ponadto, Ŝe sprzęt 
wodny jak jest w dyspozycji Towarzystwa nie jest juŜ najlepszej jakości i musiałby być ktoś, 
kto będzie go naprawiał, dbał o niego. Kiedyś robił to pracownik „GROM p. Poraziński. 
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Tu p. Sowińska wprowadziła małe sprostowanie, a mianowicie, iŜ p. Poraziński nie jest 
pracownikiem „GROM”. 

Jako ostatni w tej dyskusji głos zabrał p. Tomasz Bykowski, który jako obywatel uznał, Ŝe 
Stowarzyszenie TKKF TKKF pełni realizuję misję zawartą w swojej nazwie, zachęcając do 
aktywności nie tylko w sferze zawodniczej ale potrafi dotrzeć do szerokiej społeczności 
lokalnej w pozytywnym tego słowa znaczeniu. 

 

Strzeleckie w Kurkowe Bractwo Więcborku  - p. Kazimierz Wilczyński. 

SKB zostało zarejestrowane w sądzie we wrześniu 2004 roku. Liczy ono 26 członków. W 
skład Zarządu Bractwa wchodzi dziewięciu członków, członków czynnych, płacących składki 
jest szesnastu. Czterech członków na własna prośbę zostało zawieszonych z uwagi na prace 
za granicą. Jak zapewnił p. Wilczyński do tej pory Stowarzyszenie to nie korzystało z 
dofinansowania z jakichkolwiek źródeł. W związku z tym, Ŝe ostatnio wokół Bractwa 
wytworzyła się zła atmosfera postanowili oni sami popracować nad sobą organizacyjnie 
zdobywając niezbędne licencje i uprawnienia. I tak trzy osoby zdobyły uprawnienia 
sędziowskie, dziesięciu – patent strzelecki. Ponadto członkowie zapisali się do klubu 
„Zawisza”, by w dalszym ciągu trenować i zdobywać inne uprawnienia. Do zjednoczenia 
Bractw Kurkowych naleŜy 106 organizacji, więcborska organizacja wstąpiła jako 104 i  działa 
do okręgu bydgoskiego / liczy on 9 Bractw /. Będąc przy glosie zaapelował o odbudowę 
spalonego obiektu na plaŜy miejskiej, który w przyszłości mógłby posłuŜyć trzem 
organizacjom – Lidze Strzeleckiej, Bractwu Strzeleckiemu i TKKF „WODNIK”. Takie 
rozwiązanie dało by moŜliwość składowania sprzętu i usprawniło odbywanie treningów oraz 
organizowanych zawodów strzeleckich. W planach Bractwa jest wyjście z ofertą do 
młodzieŜy i szkół / mają wymagane licencje i patenty / i utworzenie równieŜ sekcji 
młodzieŜowej, a przy okazji dedukować ją historycznie w tej dziedzinie. JeŜeli chodzi o ofertę 
na rok 2009, Bractwo planuje zorganizowanie pięciu Turniejów: 

- 26 kwietnia – Tuniej o Tytuł Króla Bractwa Kurkowego 

- 14 czerwca – Intronizacja / program imprezy przewiduje atrakcje na dzień i zabawę 
taneczną w godzinach wieczornych /. Bractwo liczy na pomoc MGOK – wstępne rozmowy 
juŜ się odbyły. Przewidywany program to: msza polowa, obiad, otwarcie kawiarenki w lasku, 
zawody strzeleckie, a dla mieszkańców program artystyczny przy muszli koncertowej w 
lasku. Wieczorem zabawa sponsorowana przez Bractwo. 

- 16 sierpnia – Turniej Charytatywny / z którego dochód przeznaczony byłby na określony 
cel/. 

Kolejne Turnieje przewidywane są 12 września i 11 listopada. Na wszystkie turnieje 
zapraszają społeczeństwo gminy. Tym bardzie, Ŝe zawsze jedna tarcza strzelnicza 
przeznaczona jest dla osób spoza Bractwa. 

Przewodnicząc Komisji zauwaŜyła, Ŝe termin imprezy na 16 sierpnia wykazywany jest 
zarówno przez Klub „SOKÓŁ” i przez Bractwo Kurkowe. Sugerowała, więc, by te terminy 
imprez podawanych przez poszczególne Stowarzyszenia przekazać p.  Magdzie Starzeckiej, 
celem dopasowania ich w taki sposób aby nie kolidowały one  z imprezami organizowanymi 
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np. przez Dom Kultury, czy poszczególne sołectwa. Warto teŜ zorganizować w tym celu 
spotkanie i sprawy te omówić. Radna pytała ponadto, czy Stowarzyszenie startuje w 
konkursie o dofinansowanie z Gminy. 

Wystąpiliśmy – odparł p. Wilczyński. 

 

Krajeńskie Stowarzyszenie Kulturalne – p. Adam Ostrowski.  

 
PROGRAM WYDAWNICZY 
 

1. Wydanie 4 numerów Kwartalnika Literacko Artystycznego POBOCZA – w formie 
drukowanej i internetowej. 

2. Wydanie 4 numerów Krajeńskiego Kwartalnika Kulturalnego OBOK –  w formie 
internetowej. 

3. Dofinansowania prac historycznych w serii „KZH”: 
• M. Wojciechowski „Powiat Sępoleński w latach 1920-1939” – (współfinansowanie 

z powiat w ramach obchodów 90-lecia jego powstania), 
• „Lubcza, dzieje wsi i sołectwa” – (razem ze społecznością wsi Lubcza). 
• Praca monograficzna – K. Manowski „Po zielonej trawie” 

4. Prace z zakresu sztuki i literatury: 
• Dofinansowanie wydania pracy Romualda Rosińskiego pt. „Dzieje polskiej kultury 

literackiej na Krajnie w XIX i XX w.” – praca doktorska członka stowarzyszenia, 
• Dofinansowanie wydania mini albumu obrazów i grafiki Piotra Waszaka z Więcborka 

– (seria: Kultura i sztuka Krajny), 
5. Debiuty poetyckie:  

•  sfinansowanie wydania debiutanckiego tomiku poetyckiego – (wybór autora  nastąpi 
w drodze konkursu ogłoszonego przez Zarząd KSK, ale musiałby być związany 
zawodowo, twórczo itp. z Krajną). 

 
IMPREZY KULTURALNE 
 

• VI Mi ędzynarodowe Spotkania Poetyckie POBOCZA 2009. 
• Spotkania literackie „Goście POBOCZY”  i warsztaty poetyckie dla młodzieŜy – 

wspólnie z Miejsko-Gminną Biblioteką Publiczną w Więcborku.  
 
DOCHODY W 2008 ROKU 
 

Stowarzyszenie uzyskało w 2008 roku dotację od Gminy Więcbork w wysokości 4.000 zł. 
BudŜet stowarzyszenia wyniósł ok. 140.000 zł. Pozostając w temacie finansów 
podziękował Komisji Oświaty, Kultury i Sportu za starania w celu podniesienia wysokości 
środków przeznaczanych na konkursy kulturalne, czego efektem jest tegoroczna kwota 
15.000,00 zł pieniędzy przeznaczona na ten właśnie cel.  
Niewątpliwym problemem, z jakim boryka się Stowarzyszenie jest brak stałej siedziby. 
Próby pozyskania obiektu przy ulicy Rybackiej na potrzeby Stowarzyszenia nie powiodły 
się, a idea utworzenia takiej siedziby w wieŜy ciśnień – budynku naleŜącym do PKP 
okazała się problematyczna. 
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Radna Barbara Bury pytała, czy Stowarzyszenie zwracało się do Urzędu Miejskiego o 
pomoc w znalezieniu takiej siedziby. 
 
Po wniosku o moŜliwość zaadaptowania na ten cel kościoła przy ulicy Rybackiej i 
przegranej z kościołem Ewangelicznym, nie  - odparł p. Ostrowski. 
Dodał teŜ, Ŝe gdyby stowarzyszenie było dzierŜawcą obiektu przy Rybackiej w ramach 
Lokalnej grupy Działania moŜna byłoby pozyskać środki na przystosowanie tego budynku. 
 
Przysłuchujący się dyskusji p. Tomasz Bykowski, jako mieszkaniec zaapelował o 
udostępnienie przez Gminę jakiegoś obiektu temu właśnie Stowarzyszeniu. 
 
Przewodnicząca Komisji pytała ilu członków liczy Stowarzyszenie. Prosiła równieŜ o 
podanie w przybliŜeniu, źródeł jego finansowania. 
 
Miedzy 30, a 40 – odparł p. Ostrowski. JeŜeli chodzi o finansowanie KSK, to do 
największych partnerów naleŜy zaliczyć Ministerstwo Pracy i Polityki Społecznej – 
Fundacja Inicjatyw Obywatelskich, gdzie 1 % odpisu przeznaczony jest właśnie na 
stowarzyszenia. W 2008 roku na Kwartalnik literacki „POBOCZA” otrzymano środki z 
Ministerstwa Kultury na wydawnictwa czasopism literackich. Poza tym wsparcie uzyskano 
od: 
- Narodowe Centrum Kultury – Inicjatywy Lokalne, 
- Instytut KsiąŜki z Krakowa, 
- fundacja prowadzona przez Polonię, 
- Fundacja Wspomagania Wsi, 
- Fundacja Otwartej Kultury. 
Pan Ostrowski powiedział równieŜ, Ŝe w \tym roku Stowarzyszenie złoŜyło dwa wnioski 
do Ministerstwa Kultury. 
 
Radna Barbara Bury pytała, gdzie obecnie znajduje się siedziba Stowarzyszenia. 
 
U Sekretarza KSK p. Piotra Szydła w Jastrzębcu – odpowiedział p. Ostrowski. 
 
Radna Sowińska wskazała, Ŝe w 2009 roku pula środków z Urzędu Miejskiego jest 
znacznie większa, zatem czy jest moŜliwe doprecyzowanie, na co Stowarzyszenie 
zamierza je przeznaczyć.    
 
8.000,00 zł przeznaczone będzie na działalność wydawniczą, 7.000,00 zł na imprezy 
kulturalne – mówił p. Ostrowski. 
 
Przewodnicząca Komisji wyraziła zadowolenie z zauwaŜalnej zmiany podejścia do 
młodych artystów poprzez organizowanie we współpracy z bibliotekami spotkań 
literackich w bibliotece,   imprezy pt „Kuźnia Poetów”. Pytała teŜ, czy p. Ostrowski 
orientuje się jakie szanse ma Stowarzyszenie na pozyskanie środków na adaptacje 
pomieszczeń bez zapewnienia udziału własnego. 
 
Tu p. Ostrowski powiedział, ze Stowarzyszenie takich moŜliwości nie ma, gdyŜ jak to 
określił ‘jest finansowo trudną firmą”, która nie posiada majątku trwałego na którym 
mogłaby zarobić. Jedyna moŜliwością jest pozyskanie środków z zewnątrz. 
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Radny Waldemar Kuszewski powiedział, iŜ przypomina sobie Komisję na której ofertę 
zagospodarowania obiektu przy ulicy Rybackiej składała Fundacja „Yakiza”, która 
proponowała 10 lat dzierŜawy, a po tym okresie przejęcie obiektu na własność. 
 
Z punktu widzenia Stowarzyszenia lepiej być właścicielem – powiedział p. Ostrowski. 
 
 
Stowarzyszenie Klub Abstynenta „AZYL” – p. Barbara Bury.    
 
Głównym celem Stowarzyszenia jest propagowanie i promowanie zdrowego stylu Ŝycia 
poprzez eliminowanie wszelkiego rodzaju uzaleŜnień – alkoholizmu, narkomani, lekomani 
itp. Spotkania Klubu odbywają się  przy ulicy Pocztowej. Klub współpracuje na bieŜąco z 
pedagogami szkolnymi, Policją, psychiatrą, psychologiem, kuratorami, grupą „A.A.” . 
 
 

Lp.
Zadania do 
realizacji 

Odpowiedzialny 
za realizację 

Współwykonawcy 

Wykonawcy 

Miejsce 
realizacji 

Termin Kwota Uwagi   

1 
Zebranie 
sprawozdawcze 
za rok 2008 

Prezes Zarząd 
Klub 

abstynenta 
luty 2009           - 

Z środków 
składkowych 

2 
Spotkania w 
klubie 

Prezes 

Zarząd, 
członkowie 

 i sympatycy 

Klub 
abstynenta 

Cały rok w 
kaŜdy 

poniedziałek 
i piątek od 
godz. 18.oo 

200,00 
Na herbatę , 
kawę, ciasto 

3 

Wyjazd na 
coroczne 
czuwanie do 
Częstochowy 

Prezes 

Zarząd, 
członkowie 

 i sympatycy 

Częstochowa czerwiec 2100,00Na transport 

4  

Wyjazd  na 
coroczne 
spotkanie AA do 
Lichenia 

Prezes 

Zarząd, 
członkowie 

 i sympatycy 

Licheń Lipiec 1200,00Na transport 

 5 

Koszty 
ogrzewania i 
energii 
elektrycznej 

MGOPS Sekretarz komisji MGOPS Cały rok 4200,00   

6 

Zakup sprzętu 
komputerowego 
na potrzeby 
realizacji 
programów 
profilaktycznych, 
oglądania 
filmów i innych 
prezentacji 
podczas spotkań 
klubowych i w 

MGOPS B. Bury 
Klub 

abstynenta 
I kwartał 2000,00drukarka 
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grupach 
terapeutcznych. 

7 

Zorganizowanie 
wieczoru 
wigilijnego dla 
dzieci z rodzin 
patologicznych i 
członków klubu 

Prezes 
Zarząd, 
członkowie i 
sympatycy 

Klub 
abstynenta 

grudzień 
2009 

- 

Z środków 
GKRPA na 
przeciwdziałanie 
alkoholizmowi 

8  
Zorganizowanie 
Rowerowego 
Rajdu Radości 

Zarząd, 
członkowie i 
sympatycy 

Gminna Komisja 
RPA, 

MGOPS 

 Szkoła 
podstawowa 

w 
czerwiec - 

Z środków 
GKRPA 

9 

  

Współpraca z 
organizacjami, 
instytucjami w 
temacie 
rozwiązywania 
problemów 
alkoholowych i 
innych 
uzaleŜnień 

Prezes 

Zarząd, 
członkowie 

 i sympatycy, 
instytucje 
organizacje 
zajmujące się 
rozwiązywaniem 
problemów 
alkoholowych i 
innych uzaleŜnień 

Klub 
abstynenta 

Cały rok -   

            9700,00   
 
 
Tym akcentem zakończono spotkanie. 
 
 
Prot. I. Mrozek 
 
 
 
 
  Przewodnicząca Komisji 
 
                                                                                                  GraŜyna Sowińska 
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